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S budováním kanalizace by mohli začít letos
VOJKOV Obec se zhruba pěti sty obyvateli 

a sedmimilionovým rozpočtem plánuje v letošním 
roce výstavbu kanalizace a čistírny odpadních vod. 
Tedy pokud jí bude přiznána dotace. Jako spoluúčast 
mají Vojkovští připraveno přes deset milionů korun. 
Na to, jak se šetří na kanalizaci a na další novinky 
ve Vojkově jsem se zeptala starosty Františka Baťhy.
V jaké fázi je projekt výstavby kanalizace?

Naše žádost o výstavbu kanalizace ve Vojkově byla 
akceptována. Nyní jsme v užším výběru a čekáme na ko-
nečné rozhodnutí, které by mělo být známé v nejbliž-
ších týdnech. O vybudování kanalizace obec velmi 
stojí, v současné době si tyto odpady řeší občané sami, 
nejčastěji objednáním vývozů žump. Pod Vojkovem 
u potoka by byla vybudována nová čistírna odpadních 
vod. Do obecní sítě by se napojil také místní Domov 
seniorů, který sice čističku má, ale už zastaralou. Pro 
okolní osady bychom zajišťovali svoz. Co se investic 
týče, projekt výstavby kanalizace a nové čistírny počítá 
s částkou okolo 35 milionů korun, spoluúčast obce by 
byla 12 až 14 milionů z této částky. V souvislosti s vý-
stavbou kanalizace vykupujeme pozemky pod místními 
komunikacemi. Po vykoupení pozemků v katastrálním 
území Vojkov nás čekají ještě jednání s majiteli pozemků 
v katastrálních územích Bezmíř a Minártice.
Jak Vojkov zasáhne výstavba přivaděče pro Sedl-
čany?

Na pozemcích obce u Voračic bude stát vodojem. 
S městem Sedlčany jsme proto v kontaktu, řešíme 
věcná břemena a další náležitosti, související s tímto 
náročným projektem. Obec má požádáno o přípojku 

k tomuto přivaděči, ačkoli máme vlastní zdroje vody. 
Provozování obecního vodovodu nás však stojí nemalé 
finanční prostředky na výměnu filtrů, servis veškerého 
zařízení, rozbory vody. Za elektřinu dáme ročně kolem  
70 tisíc korun. Otázkou je, kolik by nás voda z při-
vaděče stála.
Bude se obec v souvislosti s výstavbou kanalizace 
zadlužovat?

Zatížit obec úvěrem neplánujeme. A ani nemusíme. 
Ze sedmimilionového rozpočtu jsme schopni ročně 
ušetřit zhruba milion dvě stě tisíc korun. Před několika 
lety obec prodala budovu školy a pomáhají nám také 
výnosy z prodeje dřeva z obecních lesů. Takže peníze 
na spoluúčast k dotaci na vybudování kanalizace obec 
na účtu má.
Budete v letošním roce investovat do obecních 
komunikací?

Po povodních jsme také díky dotaci opravili sil-
nici v Podolí a na Klokočov. Pro letošní rok máme 
připravený projekt vybudování nového úseku ko-
munikace o délce asi 150 metrů v severní části obce. 
Vzhledem k tomu, že jediný přístup k nemovitostem 
v této lokalitě je v současné době po nezpevněné 
komunikaci, obtížně se sem v zimním období do-
stávají jak vlastníci nemovitostí, tak například i po-
pelářský vůz. Cena této komunikace je vyčíslená  
na 1 milion 200 tisíc korun (včetně odvodnění) a plánu-
jeme ji plně uhradit z vlastních prostředků. V loňském 
roce byl za 300 tisíc korun opraven most přes potok 
Mastník v Podolí. Byl delší dobu v havarijním stavu, 
povodně nutnost opravy jen uspíšily.
Kolik hektarů lesů vlastníte? 

V majetku obce je v současnosti 90 hektarů. Dalších 
80 hektarů vlastníme formou podílů s okolními obcemi. 
Jen v loňském roce byl výnos z prodeje dřeva 700 tisíc 
korun, což tvoří značnou část příjmu do obecního roz-
počtu. O lesy se nám stará odborná společnost.
V jakém stavu jsou obecní rybníky?

Máme šest rybníků. Jeden slouží jako požární nádrž, 
další jsou pronajaté. Zažádali jsme o dotaci na revi-
talizaci rybníka Pražáček (ve směru na Štětkovice). 
Ten sloužil dříve jako koupaliště, které později bylo 
přesunuto do Křenovic. Odbahnění rybníka a úprava 
břehů je vyčíslená na 900 tisíc korun. Poté bychom 
Pražáček rádi pronajali.

Děkuji za rozhovor.

Jana Špačková

Starosta Vojkova František Baťha. Foto: J. Špačková

Rozhovor s...
Miroslavem Dvořákem, člověkem,  
který dělá svou práci srdcem

SEMTÍNEK Nejen o medu a včelách jsem  
si povídala s Miroslavem Dvořákem ze Semtínka.
Míro, včelařství se často v rodinách dědí z generace 
na generaci. Jsi zakladatelem nebo pokračova-
telem tohoto krásného koníčku ve vaší rodině?

Včelařství má v naší rodině dávnou tradici. Nej-
starší zmínka, kterou se mi podařilo dohledat, pochází 
z roku 1652. Toho roku zemřel Jakub Dvořák, který 
po sobě zanechal špalek včelstva. Včelařině se poté 
věnoval i jeho potomek Václav. Po jeho smrti v roce 
1790 dostalo každé z jeho sedmi dětí špalek včelstva.

Před několika lety jsem tuto prastarou tradici 
s podporou rodiny znovu obnovil až já. Logo, které 
dnes Včelařství Semtínek používá je vlastně pečeť 
již zmíněného Václava Dvořáka, který byl starším 
královským svobodníkem čtvrti kouřimského kraje 
a tuto pečeť jako úřední osoba používal.
 Kolik včelstev v současné době Včelařství Semtí-
nek vlastní?

K dnešnímu dni máme šedesát zazimovaných 
včelstev na několika lokalitách. Naše největší stano-
viště čítající čtyřicet kmenových včelstev se nachází 
v Semtínku v blízkosti lužních lesů, které se sem po-
zvolna vrací po kolonizaci naší krajiny ve 14. století.

Třetím rokem je mi do péče svěřeno dalších  
25 včelstev v rámci Včelařského kroužku Domova 
fauny s. r. o. Děti tak mají jedinečnou možnost spojit 
teorii s praxí. Právě díky tomu někteří z nich velice 
úspěšně reprezentovali kroužek v oblastním i národ-
ním kole včelařské soutěže Zlatá včela.
Mnoho včelařů si po loňské dlouhé zimě postesklo, 
jak zvládla přezimování tvá včelstva?

Přezimování všech včelstev proběhlo bez větších 
komplikací. Počátkem března včelky již pilně snášely 
do úlu pyl. Bohužel poté přišly dva velice chladné 
měsíce, během kterých většina včelstev značně ze-
slábla. Některá jsem byl dokonce nucen pospojovat.

Je důležité ukázat cestu k včelařství i nastupující generaci. Foto: Archiv Včelařství Semtínek

Nedávno jsem se setkala s člověkem, který byl 
překvapený, že lze med zakoupit přímo u včelaře. 
Proč by se měl zákazník obracet přímo na vás?

Med, který koupíte v obchodním řetězci je z valné 
většiny bohužel anonymní. Často se jedná o med 
dovozový. Po pravdě nevidím jediný důvod, proč 
by si měl český spotřebitel kupovat med např. z Ar-
gentiny, který obsahuje cizí pylová zrna ze subtro-
pických rostlin.
Český med si v evropském měřítku drží stále 
vysokou kvalitativní laťku, je tomu opravdu tak?

Ano, je tomu skutečně tak. V České republice 
neléčíme včelstva antibiotiky, po kterých často zů-
stávají rezidua nejen v medu, ale i v ostatních vče-

lích produktech. Naopak je tomu např. v Polsku, 
Maďarsku či Moldavsku, kde jsou k léčbě včelího 
moru antibiotika používána celkem běžně.  
Své přednášky či kurzy lektoruješ pouze na základě 
několikaleté praxe?

Při zaměstnání jsem vystudoval obor Včelař 
na Středním odborném učilišti včelařském v Nasa-
vrkách. Dále jsem své vzdělání rozšířil nástavbou 
Učitel včelařství. V neposlední řadě jsem absolvoval 
dva poměrně významné kurzy, a to Učitel zpraco-
vání medu v domácnosti a Prohlížitel včelstev, čímž  
se stávám pravou rukou veterináře v případě náka-
zové situace.

Lucie Spálenková


